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АННОТАЦИЯ 

Статья посвящена отдельному научному направлению «Церковное право и культура», 

сформировавшемуся в рамках деятельности Общества изучения церковного права им. Т. В. 

Барсова Санкт-Петербургской духовной академии Русской Православной Церкви 

(Барсовское общество). Актуальность темы обусловлена процессами переосмысления 

ценностных установок культуры в целом и ценностными трансформациями в системе 

церковного права. Предпринимается попытка анализа тенденций развития взаимодействия 

церковного права и культуры. Новизна исследовательского подхода заключается в анализе 

современных форм и направлений взаимодействия церковного права и культуры, 

критической оценке условий их эффективного развития. 
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ABSTRACT 

The article is devoted to a separate scientific direction – сhurch law and сulture, formed as part of 

the activities of the Society for the Study of Church Law named after T. V. Barsov of the St. 

Petersburg Theological Academy of the Russian Orthodox Church (Barsov Society). The 

relevance of the topic is due to the processes of rethinking the values of culture as a whole and 

value transformations in the system of church law. An attempt is being made to analyze the trends 

in the development of interaction between church law and culture. The novelty of the research 

approach lies in the analysis of modern forms and directions of interaction between church law 

and culture, a critical assessment of the conditions for their effective development. 
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